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 Frånvarande: 

 Kai Söderlund, Mariehamns stad 
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 §156 

Ordförande öppnade mötet. 

 

§157 

Föregående protokoll. 

Godkänns efter justeringstidens utgång 26.09. 

 

§158 

Mötesagendan godkändes utan tillägg. 
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§159 

Projektplaner 2018. 

MW meddelade att förfrågan till kommunerna att delta i samarbetsprojekt 

för år 2018 skickas ut från LR av postvägen 22.09. OSA är 06.11.  

CN påtalade risken med samarbetsprojekt om det kan falla på en part och 

drog paralleller till nödvattenprojektet. JW undrade hur det blir med 

huvudman för projekten. Enligt CN vill ÅV styrelsen inte vara huvudman 

då projekten är LR:s initiativ. Ålands vatten kan dock ta på sig en ledande 

roll i VA-planens fortsättning, men inte som huvudman. EB ansåg att det 

kan vara viktigt att LR tar på sig huvudmannaskapet då det förväntas tas 

emot bättre av kommunerna. HS menade att ett huvudmannaskap i LR  

faller mer naturligt även för dem som är utanför Ålands Vatten. CN ansåg 

att LR bör vara en övervakande myndighet och inte en planerande då det 

finns en politisk aspekt som spelar in. MW har pratat med Gunell om detta 

men hon har ännu inte lämnat något besked. Enligt MW har Gunell 

inställningen att VA-planering är ett kommunalt ansvar. LR har 

fortsättningsvis den klart största finansieringen i fortsatt VA-plan. 

 

- Styrgruppens roll. 

DS bad styrgruppen att säkerställa förankring av VA-planarbetet inom 

respektives organisation. Frågeställningen väcktes av DS om 

fortsättningsprojekten ska förankras hos de kommuner som inte har 

representanter i styrgruppen. DS undrade om det vore lämpligast att 

förankra med nämnder och ordföranden i kommuner, istället för 

kommundirektörerna som träffats i samma ärende 16.06. CN menade att 

politiker är intresserade av de stora penseldragen, inte små projekt. 

Ordnande av möten tar mycket tid i anspråk. CN trodde att det skulle finnas 

tid till de stora frågorna under 2017 men vi är redan i september. 

Det beslöts att MW och DS deltar på nästa kommundirektörsmöte som 

hålls i Saltvik 28.09. 

 

§160 
Senaste uppdateringen om VA-planarbetet: 

Lemland pågående. 

Lumparland pågående. 

Finström fortsättning november. 

Sottunga klar oktober. 

Brändö Uteblir. 
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§161 

Utkast VA-plan. 

-Diskussionsunderlag för utdelning. 

Bordlades. 

 

-Tillförlitliga siffror. 

DS redovisade preliminära siffror på VA-behov år 2030 som angetts av 

dem som är anslutna till Ålands Vatten respektive Lotsbroverket. En 

diskussion fördes hur vi ska få in konsekventa uträkningar till VA-planen 

då det inte finns några. Det konstaterades att avloppsvolymer är svårare att 

uppskatta än dricksvatten. Presenterade volymer verkade för JW alltför 

låga. Det beslutades att DS sammankallar VA-berörda till ett möte i syfte 

att ta fram modell hur konsekventa VA-volymer kan beräknas för 

framtiden. 

 

§162 

Diskussion – Är principen för kostnadstäckning skälig? 

- LL (1979:29) om allmänna vatten- och avloppsverk §13 

- LL (1974:23) om avlopps- vattenavgift §5 

 

Bordlades. 

 

§163 

Fastslå VA-policy. 

DS, CN och MW beslutar tillfälle där sista genomgång görs innan 

föredragande av VA-policy inför styrgruppen. 

 

§164 

Rapport: Hållbara enskilda avloppslösningar. 

Bordlades. 

 

§165 

Vattendagen 16.11 

Det planeras i Ålands Vatten Ab:s regi att ordna en vattendag med 

avgiftsfritt seminarium om pågående projekt i syfte att skapa större 

intresse bland allmänheten. Ålands Vatten önskar få det som ett årligt 

evenemang där LR nästa gång är medarrangör. Halva dagen kommer 

handla om arbetet med VA-plan. 

 

§166 

Tidsplan fram till nästa styrgruppsmöte. 

Möte om tillförlitliga siffror, Vattendagen, disposition för VA-plan.  
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§167 

Övrigt. 

Styrgruppen kom under mötet in på diskussioner utöver  agendan. VA-

ekonomi och finansiering av framtida VA-sektor. LR ger inte längre ut 

samhällsstöd till VA-infrastruktur med hänvisning till 

självkostnadsprincipen.  Med dagens regelverk kommer VA-utbyggnad 

minska pga högre självfinansieringsgrad. CN berättade att när 

Lotsbroverket byggdes ut gav LR 40 % stöd och Mariehamn tog på sig en 

större reservationsandel än de behövde. När stöd inte längre finns gäller 

det enligt CN att få med så många som möjligt för att få ner kostnaderna. 

VA-taxan styr vad vi kan göra. Ett grundproblem enligt EB är  att få 

kostnadstäckning i kommunerna. Om full kostnadstäckning ska gälla 

bromsar det enligt EB upp samhällsutvecklingen och skadar miljön. VA-

infrastruktur bör enligt EB och EN ses som en del av samhälls 

infrastrukturen. Ingen ifrågasätter t.ex. en bro. Anslutningsavgifter bör 

läggas attraktivt enligt JW. Styrgruppen kom även in på utformande av 

VA-taxor.  Kunde en VA-taxa enbart bestå av förbrukningstaxa för att 

skapa incitament att spara? 

 

§168 

Utvärdering styrgruppsarbete. 

Bordlades. 

 

§169 

Kommande möten. 

Trettonde styrgruppsmötet hålls tisdag 21 november kl. 13:15 på ÅV. 

 

§170 

Mötet avslutades kl. 15:20. 

 

 

 


